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گفت وگو با هاکان دمیر سرمربی تیم ملی بسکتبال 

خیلی دوست دارم نوروز ایران  را ببینم
می خواهم بسکتبال ایران را به روزهای خوب گذشته برگردانم

ورزش ایران

  قبل از اینکه مربی تیم ملی ایران شوید، چه 
ذهنیتی راجع به ایران داشتید و بعد از کار در 

ایران چه تغییری در دیدگاه شما ایجاد شد؟
من قبـــل از شـــروع کار در تیم ملی، شـــناخت 
خوبی از ایران داشـــتم. ایران همســـایه کشـــور 
مـــن اســـت و من همیشـــه ادبیـــات، ســـینما و 
موســـیقی ایـــن کشـــور را تحســـین می کنم که 
البته روابط نزدیکی هم بـــا ترکیه در طول تاریخ 
داشـــته اند. فرصت کار از نزدیـــک در ایرانی که 
من از دور می شـــناختم، تحســـین من را نسبت 
به همـــه مـــواردی که قبـــلاً به آنها جذب شـــده 

کرد. هم  بیشـــتر  بودم، 
 چه جنبه هایی از فرهنگ ایران بیشتر برای 

شما جذاب بود؟
همانطـــور که گفتـــم فرصت مشـــاهده و تجربه 
ســـینما و ادبیات ایران از نزدیک، شیفتگی من 
را نســـبت به ایـــن موضوعات فرهنگی بیشـــتر 
کرد. ایران در بســـکتبال هم تاریخ خوبی دارد. 
فرصت گرفتـــن مســـئولیت تیم ملی کشـــوری 
که موفقیت های مهمی در آســـیا کســـب کرده 
اما در چند ســـال اخیـــر به دنبـــال راه حل های 
 یک عامل جـــذاب برای 

ً
جدیدی بوده، قطعـــا

مـــن بـــود تـــا پســـت ســـرمربیگری تیم ملـــی را 
. کنم ل  قبو

 به عنوان یک مربی حرفه ای، چطور آگاهی و 
شناخت فرهنگی را در کار با تیم ملی ایران به 

خدمت گرفتید و به شما کمک کرد؟
دلیلـــی کـــه مـــن تیـــم ملـــی را انتخـــاب کردم 
ایـــن بود کـــه ایـــران تاریخچه و قدمـــت مهمی 
در بســـکتبال آســـیا دارد امـــا در عیـــن حال در 
مرحلـــه تغییر نســـل قـــرار دارد و نســـل طلایی 
خـــود را پشـــت سرگذاشـــته اســـت. همچنین 
بســـکتبال ایران در جســـت وجوی یـــک فرایند 
تازه اســـت. به عنـــوان فردی که در شـــروع این 
فراینـــد هدایت تیـــم ملی را برعهـــده گرفته ام، 
می خواســـتم و می خواهم کســـی باشـــم که به 
این فرایند تغییر نســـل کمک کنم و بســـکتبال 
ایـــران را بـــه روزهـــای خـــوب گذشـــته خـــود 

. نم ا د گر بر

هاکان دمیر ســـرمربی ترکیه ای تیم ملی بســـکتبال ســـال پرچالشـــی را همراه با تیم ملی گذراند. او در همان شـــروع کار 
خـــود بـــا دو تورنمنـــت بـــزرگ جـــام جهانی و بازی های آســـیایی روبه رو بـــود و زمان زیادی برای آماده ســـازی تیـــم در اختیار 
نداشـــت. بـــا ایـــن حـــال بابت نتایـــج ضعیف تیم ملی مـــورد انتقاد قـــرار گرفت. هاکان اما وارث تیمی اســـت که بســـیاری 
از ســـتاره های سرشـــناس خود را از دســـت داده و با تغییر نســـل بزرگی مواجه شـــده اســـت. او خودش نیز ســـعی دارد به 
بســـکتبال ایـــران کمـــک کنـــد تـــا از مرحله گـــذار و تغییر نســـل به خوبی عبـــور کند. عملکرد تیـــم ملی در دو بـــازی پنجره 
اول انتخابـــی کاپ آســـیا کـــه در اســـفندماه برگـــزار شـــد امیدوارکننـــده بود و نشـــان داد هاکان با گذشـــت زمـــان می تواند 
تفکـــرات خـــود را در تیـــم پیـــاده کند. به مناســـبت پایان ســـال 1403 گفت وگویی اختصاصی با ســـرمربی تیـــم ملی ترکیه 

بـــا حال و هـــوای فرهنگی و البته فنـــی انجام دادیم. 

فرخ حسابی
روزنامه نگار

گفت وگو

بسکتبال ایران در 
جست وجوی یک فرایند تازه 

است. به عنوان فردی که 
در شروع این فرایند هدایت 
تیم ملی را برعهده گرفته ام، 

می خواستم و می خواهم 
کسی باشم که به این فرایند 

تغییر نسل کمک کنم و 
بسکتبال ایران را به روزهای 
خوب گذشته خود برگردانم




